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ZAPISNIK  

 

 

Sednici su prisustvovali: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Valentina Bunjaku-

Rexhepi, Driton Çaushi, Arbërie Nagavci, Mufera Shinik, Fidan Rekaliu i Albulena Balaj-

Halimaj. 

 

Odsutni: Nezir Çoçaj, Abdyl Salihu i Verica Çeraniq. 

 

Drugi učesnici: Besim Beqaj, ministar MIP; Mevlide Shamolli, Ministarstvo Finansija; 

Rrahman Jashari i Ymer Ymeri, USONTK; KDI i predstavnici medija. 

 

Pomoćno osoblje Komisije: Lule Ymeri, Shaip Goxhuli i Rudinë Fetahaj.   

 

Sednicom predsedavao, Ismajl Kurteshi, predsednik  komisije. 

 

Za ovu sednicu predložen je ovaj,  

                                                          Dnevni red : 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Razmatranje Nacrta zakona broj 06 / L-073 o statusu albanskih obrazovnih radnika 

Republike Kosova od školske god.1990/91 do školske  god.1998/99 ; 

3. Razno. 

 

 



Predsednik je utvrdio da su ispunjeni uslovi za započinjanje rada komisije i otvorio sastanak 

prema  dnevnom redu. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Predsednik komisije predložio je da se dnevnom redu dopuni nova tačka dnevnog reda: 

Razmatranje Nacrta zakona br. 06 / L-129 o Ratifikaciji Sporazuma između Vlade 

Republike Kosova / Ministarstva za inovacije i preduzetništvo i GIZ-a (Giz Gesellschaft fur 

Internationale Zusammenarbeit - Nemačka agencija za međunarodnu saradnju) za 

sufinansiranje projekta CETEP. 

 

Članovi komisije, složili su se jednoglasno, da se dopuni dnevni red sa predloženom tačkom i da 

se poredi kao druga tačka dnevnog reda.  

 

2. Razmatranje Nacrta zakona br. 06 / L-129 o Ratifikaciji Sporazuma između Vlade 

Republike Kosova / Ministarstva za inovacije i preduzetništvo i GIZ-a (Giz 

Gesellschaft fur Internationale Zusammenarbeit - Nemačka agencija za 

međunarodnu saradnju) za sufinansiranje projekta CETEP. 

 

Besim Beqaj, ministar za Inovacije, rekao je da je potpisani sporazum između Vlade Republike 

Kosova / Ministarstva za inovacije i preduzetništvo i GIZ-a vredan 2,4 miliona evra i deo je 

CETEP programa, a za ovaj sporazum je rekao da je ministarstvo izdvojilo budžet od 1,2 miliona 

evra i 1,2 miliona evra će biti dodeljene GIZ-u. Objasnio je da je projekat star 3 godine i 

predviđeno je da za inovacije u malim i srednjim preduzećima 800.000 evra za tri godine, za 

nova preduzeća u tri sektora u oblasti informacionih tehnologija i poljoprivrede 420.000 evra, za 

promociju sektora koji imaju potencijale za izvoz 600.000 evra i poslovnih udruženja koje vode 

žene 300.000 evra. 

Ministar je rekao da će ovaj projekat uticati na transfer vojnog kampa u Prizrenu u  Nemačko-

Kosovski  park za obuku i da će se sva infrastruktura prebaciti  Vladi. On je rekao da će, prema 

dogovoru između dve vlade, park održati 3-5 godina od strane Nemačke Vlade. Rekao je šta 

ministarstvo trenutno pokušava da uradi je preorijentaciju ekonomske misli i citirala 

međunarodnu konferenciju koju je organizovalo ministarstvo, u saradnji sa komesarkom EU za 

digitalnu ekonomiju. 

Teuta Haxhiu, rekla je da iako je ovo ministarstvo mlado i sa simboličnim brojem osoblja, 

pokazuje napredak ka  jačanju projekata i otvaranjem novih poslovnih mogućnosti za mlade i 

žene. Ona je rekla da činjenica da je budžet planiran, pokazuje ozbiljan projekat između dve 

vlade jer fer i pravedno planiranje donosi nešto novo i inovativno. 

 

Komisija je jednoglasno izjavila da nastavlja sa ovim Nacrtom zakona i odlučila da Skupštini 

dostavi sledeće: 

P r e p o r u ka  



1. Da se usvoji, Nacrt zakona br. 06 / L-129 o Ratifikaciji Sporazuma između Vlade 

Republike Kosova / Ministarstva za inovacije i preduzetništvo i GIZ-a (Giz Gesellschaft 

fur Internationale Zusammenarbeit - Nemačka agencija za međunarodnu saradnju) za 

sufinansiranje projekta CETEP. 

 

2. Razmatranje Nacrta zakona broj 06 / L-073 o statusu albanskih obrazovnih radnika 

Republike Kosova od školske god.1990/91 do školske  god.1998/99 ; 

 

Ismajl Kurteshi, rekao je da je komisija dobila neke preporuke od strane MONT. Takođe, na 

poslednjoj sednici je zatraženo od članova komisije, koji se nisu složili sa predloženim 

amandmanima, da daju konkretne predloge u određenim članovima. Predložio je da se razmatra 

nacrt zakona  član po članu, a onda će komisija glasati. 

 

 

Ymer Ymeri, rekao je da je predlog USONTK-a, u članu 1 namenjen da je cilj zakona stvaranje 

zakona o penzijama i predlaže dodavanje reči "... beneficiranom radnom stažu  stečeno za 

zaslužne osobe". Takođe su predložili da 1 godinu rada bude jednaka 20 mesecima, sa ciljem da 

penzija ne bude 75 evra, već́ jednaka penzijskim šemama. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da je za ove probleme neophodno konsultovati pravnike, jer je prema 

zakonu definisano pravo beneficiranog staža po kategorijama. 

Arbërie Nagavci, rekla je, da s obzirom da smo juče dobili neke nove predloge od USONTK-a, 

komisija ih nije razmotrila. Ona je rekla da na ovom sastanku treba podneti sve različite 

predloge, a zatim održati još jedan sastanak, gde će se postići konsenzus, kao komisija, pre 

glasanja. 

 

Valentina Bunjaku – Rexhepi, rekla je da je na prethodnom sastanku izmenjen član 7 i stoga 

USONTK je izneo konkretan predlog, ali zakonski ne bi bio moguć́ obračun od 20 meseci, kao 1 

godina. Ona je predložila da se, član 7 ponovo promeni i konkretno predloži osnovnu penziju 

nastavnika 90-ih. Ona je takođe rekla da komisija treba da organizuje radnu grupu i izradi 

konkretne predloge, jer ovim nastavnicima nije potrebna humanitarna pomoć́. 

 

Teuta Haxhiu, rekao je da se  komisija sastala, u cilju, da bi svaki predlog bio predmet rasprave 

i glasanja. Ona je rekla da ne treba biti politike za ovaj zakon i da je za staž nastavnika 

devedesetih godina bilo poznato još ranije, pre dve godine. Ona je rekla da se penzijsko pitanje 

od 75 evra ne primenjuje samo na obrazovne radnike, već́ i za mnoge radnike u drugim 

sektorima, a to je više od kršenja ljudskih prava, ali će ovo pitanje biti regulisano. 

 

Rrahman Jashari, rekao je da ovaj zakon ima petogodišnju istoriju i sramota je da se produžava 

duže. Rekao je da je svrha toga da se nastavnici tih godina malo razlikuju od ostalih kategorija 

koje nisu doprinele. Dodao je da je Ministarstvo rada predvidelo budžet, i ne bi bilo mogućnosti 



da se država ošteti. On je takođe rekao, da država treba da doprinese nastavnicima koji su 

postavili prve temelje  obrazovanja. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da se predstavnica Ministarstva finansija složila sa nacrtom zakona 

koji su pregledali članovi komisije. On je takođe naglasio da nijedan od poslanika nije 

nameravao da ošteti ove  nastavnike. 

Valentina Bunjaku-Rexhepi, rekla je, da ako nastavnici dobiju ono što je predviđeno ovim 

zakonom, to je ponižavajuče. Ona je rekla da se ovaj Nacrt zakona, sa ovim budžetom bio  

izrađen  još ranije, i ako i ovoga puta nema budžeta, onda da ne prođe ni ovaj put, ali da ne 

uvredimo njih. Takođe, je rekla da treba da budemo veoma pošteni, budni, tako da ono što se 

dogodilo veteranima ne dešava više. Ona je rekla da komisija treba dati svoj doprinos sa 

predlozima, a onda Skupština da odluči. Dalje, ona je rekla da ako se ne ispune Vladini zahtevi, 

ona će glasati  protiv. 

Mevlide Shamolli, rekla je, da je Ministarstvo finansija zainteresovano da pomogne u tehničkom 

i profesionalnom smislu i da za opšti budžet glasaju poslanici. Ona je rekla da su procenjeni 

postoci % i ova kalkulacija, može prevazići finansijski rizik. Obaveza Ministarstva finansija je 

da pokaže transparentnost, dodala je ona. 

Arbërie Nagavci, rekla je, da krivica zbog lošeg kvaliteta u školama, nisu nastavnici već́  

izrađene politike, odnosno MONT, ministarstvo  sa kojim je PDK već́ dugi niz godina upravljala. 

Ona je rekla da ako je nešto urađeno u obrazovanju, to je zahvaljujući doprinosu savesnih 

nastavnika. Dalje,  naglasila je  da su poslanici zaduženi da čuvaju budžet, ali ne treba zatvarati 

oči čak i pre nego što su drugi troškovi nastali. U članu 7, predložila je da, vrednost naknade 

bude fiksna  sa 75 evra po nastavniku, što je iznad presečne vrednosti za toliko meseci koliko su 

doprineli, a ukupna vrednost pada ispod iznosa koji je određen. Ona je takođe rekla da to nije 

teret za budžet, koji će se sprovesti u određenih  5 godina. 

Teuta Haxhiu, rekla je, da je malo verovatno da osoba koja nije radila kao nastavnik izjavi  da je 

on/ona  radila,  zato što će određena komisija proceniti te osobe i biće i  svedoka. Ona je rekla da 

postoje oni koji su umrli i prebrojavali one koji su uključeni u druge šeme, to je vrlo mali broj 

korisnika. 

Valentina Bunjaku – Rexhepi, rekla je, da je Vlada donela ovaj zakon i razmišljala  o 

sredstvima za njegovo sprovođenje. Ona je rekla da problem leži u članu 7 i treba da se raspravi  

o ovom članu i da se glasa, da bi  nastavnici imali  jednu  zasluženo penziju. 

Albulena Balaj–Halimaj, rekla je, da iako je ministarstvo doni jelo ovaj nacrt zakona, poslanici  

su oni koji glasaju i odlučuju, da li postoji budžet za odobravanje. Ona je pitala  predstavnike 

USONTK-a da li je penzijski Trust  uključen u njihove predloge. Nadalje, ona je rekla, da 

ukoliko penzijski Trust nije uključeno, onda je ta brojka prevelika, ali ako se  izračunava i Trust, 

onda se slaže sa njihovim predlogom. Ona je takođe rekla da čak i ako predlozi komisije 

uključuju penzije, onda se slaže s predlogom komisije. 

 



Ymer Ymeri, rekao je da Ministarstvo finansija nije napravilo liste, jer ne zna  ko je radio u 

obrazovanju i ko nije, ali je dobio podatke od MONT-a. On je takođe rekao da je predstavnik 

ministarstva potpisao izjavu o nacrtu zakona koji je došao od strane Vlade. 

Mevlide Shamolli, rekao je da su u pismu takođe predstavljeni i  finansijski  rizici,  ako pažljivo 

pročitamo. Ona je rekla da je tačno da su liste primili od  MONT-a, ali stručni rad je uradio 

Ministarstvo finansija. 

Ismajl Kurteshi, rekao je da će oko 6 miliona evra biti brojka, ako svi oni koji se penzionišu, 

primaju penziju od 240 evra. Međutim, ako imaju penziju od 75 evra, 150 evra ili 170 evra, i 

tako dalje, iznos koji će biti dodan da se dostigne vrednost od 300 evra, košta 30 miliona evra. 

Prema tome, on je rekao da je Komisija predložila da naknada bude veća od penzije koju 

primaju. Dalje, on je rekao da za svaku godinu treba postojati posebna kategorija, jer je 

nepravedno proceniti istog onog ko je radio godinu dana sa onima koji su radili 10 godina. 

Takođe treba da se zasniva na kvalifikacijama i kapacitetima nastavnika, tako da se ne može 

učiniti nepravda. On je takođe rekao da je USONTK pristao na kategorizaciju penzija, a da se 

naknade koje proizlaze iz tih godina rada, stavljaju na osnovnu penziju pojedinca, komisija će 

usaglasiti predloge i onda glasati. 

3. Razno  

 

Za ovu tačku dnevnog reda nije bilo rasprava.  

 

Sednica je završena u 14:25.časova  

 

Pripremili: 

Pomoćno osoblje  komisije.                                                                                  

                                                                                                    Predsednik  komisije, 

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 

 

 

 


